
 1 

 
BROI.0002.9.2017 

 
Protokół nr XXX/17 

z obrad XXX Sesji Rady Powiatu we Włocławku 
z dnia 15 grudnia 2017 roku 

 
1. Otwarcie XXX Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku 
dnia 15 grudnia 2017 roku o godzinie 1120 otworzył obrady XXX Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku. Przewodniczący powitał radnych, Pana Kazimierza Kacę - Starostę 
Włocławskiego, Pana Marka Jaskulskiego – Wicestarostę,  kierowników jednostek 
organizacyjnych powiatu, przedstawicieli środków masowego przekazu, a także wszystkich 
obecnych na sali obrad.  
Lista obecności zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
  
2. Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w obradach 
Rady Powiatu bierze udział 18 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu 
wynoszącego 21 radnych stanowi wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik  nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
3. Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 

w sprawie jego zmiany.   
 
Przewodniczący Rady  poinformował, iż porządek obrad XXX Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku, ustalony w trybie § 9 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, otrzymali 
radni wraz  z zawiadomieniem o jej zwołaniu. Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy z dnia 5 
czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym - Rada Powiatu, w trakcie sesji, może 
wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu 
Rady. Zgodnie też z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie 
lub zmianę porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub radnych, zarząd powiatu, 
starosta. Przewodniczący poinformował, że w przypadku przyjęcia przez Wysoką Radę 
wniosku o uzupełnienie porządku obrad o konkretny punkt dotyczący rozpatrzenia projektu 
uchwały w danej sprawie, to na wnioskodawcy spoczywać będzie obowiązek przedłożenia 
i doręczenia radnym, przed przystąpieniem do realizacji tego punktu, projektu uchwały 
spełniającego wymagania formalne określone  w statucie. W myśl § 17 ust. 4 Statutu Powiatu 
- w przypadku uzupełnienia lub zmiany porządku obrad rada może przystąpić do rozpatrzenia 
wprowadzonych, nowych punktów tego porządku bez konieczności uzyskiwania opinii 
właściwej komisji do przedłożonych projektów uchwał dotyczących tych punktów.  
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś  z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o  uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
XXX sesji ? Nie było wniosków.  
Przewodniczący Rady poinformował, iż Zarząd Powiatu we Włocławku pismem z dnia 
7 grudnia 2017 r. wniósł: 
o zmianę porządku obrad poprzez:  
- uzupełnienie porządku obrad XXX sesji Rady Powiatu o punkty: 



 2 

 Rozpatrzenie projektu w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 
– 2026  

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017  

zmianę porządku obrad poprzez:  
 wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2018- 2026 wraz z tekstem 
jednolitym 

  wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na 2018 rok wraz z tekstem jednolitym 

 Uzupełnienie informacji o stanie realizacji zadań rzeczowych za rok 2016/2017 
Uzasadnienie wniosku z dnia 7 grudnia 2017 r. radni otrzymali w  dniu dzisiejszych obrad. 
Przewodniczący Rady poinformował, iż Zarząd Powiatu we Włocławku pismem z dnia 
13 grudnia 2017 r. wniósł: 

 zmianę porządku obrad poprzez:  
- wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2017 – 2026 wraz z tekstem jednolitym, 
- wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 
we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017 wraz 
z tekstem jednolitym.  
Uzasadnienie wniosku z dnia 13 grudnia 2017 r. otrzymali radni w dniu dzisiejszych obrad. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są jeszcze wnioski o zmianę porządku obrad XXX sesji?  
Skarbnik Powiatu w imieniu zarządu powiatu zwróciła się do Rady Powiatu o ujęcie 
w porządku obrad zmian w budżecie  na rok 2017 w pierwszej kolejności z uwagi na to, że są 
jeszcze zmiany do budżetu niezbędne do wprowadzenia uchwała zarządu powiatu. Tylko w 
momencie podjęcia przez radę powiatu zmiany budżetu na rok 2017 będzie to możliwe. 
Sprawa dotyczy przekazania środków na opłacenie składki zdrowotnej do Urzędu Pracy. 
Składka powinna być zapłacona terminowo w dniu 15.12.2017 r.  
Przewodniczący Rady w związku z brakiem innych wniosków o zmianę porządku obrad 
XXX sesji, przystąpił do przegłosowania zmian zaproponowanych przez zarząd powiatu. 
Przewodniczący poinformował, iż zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie powiatowym 
rada powiatu może wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu rady. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za uzupełnieniem porządku obrad XXX sesji 
o punkt w brzmieniu: 
Rozpatrzenie projektu w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2026 wraz 
z autopoprawką (tekst jednolity) i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu postanowiła o uwzględnieniu porządku obrad o punkt w brzmieniu: Rozpatrzenie 
projektu w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2026 wraz z autopoprawką 
(tekst jednolity).  
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Punkt ten realizowany będzie jako punkt 7 poszerzonego porządku obrad bezpośrednio po 
punkcie 6 w brzmieniu:  
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
28 listopada 2017 roku do dnia 6 grudnia 2017 roku. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 7 grudnia 2017 roku do dnia sesji.     
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem porządku obrad XXX sesji o punkt 
w brzmieniu: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2017 wraz z autopoprawką (tekst jednolity) i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki glosowania: 
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że Rada Powiatu postanowiła 
o uwzględnieniu porządku obrad o punkt w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 
2017 wraz z autopoprawką (tekst jednolity).  
Punkt ten realizowany będzie jako punkt 8 poszerzonego porządku obrad bezpośrednio po 
punkcie 7 w brzmieniu:  
Rozpatrzenie projektu w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2026 wraz z 
autopoprawką (tekst jednolity).  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za uzupełnieniem punktu 9 zmienionego 
porządku obrad XXX sesji autopoprawki do projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2018- 2026 wraz 
z tekstem jednolitymi przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku obrad autopoprawki do projektu uchwały 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2018- 2026 wraz z tekstem jednolitym i tym samym punkt 9  porządku obrad otrzymuje 
brzmienie:  
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2018- 2026 wraz z autopoprawką (tekst jednolity) 

a. przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2018– 2026 wraz z autopoprawką 
(tekst jednolity), 

 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem punktu 10 porządku obrad XXX 
sesji autopoprawki do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na 2018 rok wraz z tekstem jednolitym i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
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Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o uwzględnienie w realizowanym porządku obrad autopoprawki   do 
projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2018 rok wraz 
z tekstem jednolitym i tym samym punkt 10  porządku obrad otrzymuje brzmienie:    
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 
2018 rok wraz z autopoprawką (tekst jednolity): 

a. przedstawienie projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 wraz 
z autopoprawką (tekst jednolity), 

Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem punktu 13 porządku obrad 
o informację w zakresie bazy dydaktycznej dla działalności oświatowej Zespołu Szkół 
w Lubrańcu i Zespołu szkół w Lubrańcu – Marysinie i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania  Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu postanowiła o uzupełnieniu punktu 13 porządku obrad o informację w zakresie bazy 
dydaktycznej dla działalności oświatowej Zespołu Szkół w Lubrańcu i Zespołu Szkół 
w Lubrańcu – Marysinie.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad XXX sesji, po przyjęciu przez Wysoką 
Radę zmiany, składa się z 25 punktów. Porządek obrad radni otrzymali w dniu dzisiejszych 
obrad.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że dzisiaj Rada Powiatu obraduje przy zmienionej 
scenografii i dekoracji. To nie przypadek, gdyż od Świąt Bożego Narodzenia dzieli nas już 
tylko kilka dni. W naszej, polskiej tradycji jest to czas wyjątkowy; czas zadumy refleksji 
i wyciszenia. Przewodniczący uznał  zatem, że warto dzisiejszą Sesję wykorzystać również 
i do tego, by, w takim właśnie nastroju, przejść przez jej obrady i w takim też nastroju ją 
zakończyć.  Przewodniczący postanowił więc zaprosić na dzisiejszą Sesję  Grupę teatralną 
„NIEPOKORNI”, działającą w Środowiskowym Domu Samopomocy  w Kowalu, która 
przygotowała przedstawienie Jasełkowe z przesłaniem, które niewątpliwie pozwoli nam 
wszystkim również w wymiarze duchowym przygotować się lepiej do tego wyjątkowego, 
świątecznego nastroju.  Środowiskowy Dom Samopomocy w Kowalu jest placówką 
świadczącą usługi specjalistyczne. Funkcjonuje od września 2004 roku, dysponując 35 
miejscami. Uczestnicy to osoby niepełnosprawne, z terenu gmin powiatu włocławskiego, 
które w Środowiskowym Domu Samopomocy korzystają z zajęć wspierająco-
rehabilitacyjnych. Zajęcia odbywają się pięć dni w tygodniu. 
W ramach postępowania wspierająco-rehabilitacyjnego prowadzone są treningi: 
-umiejętności samoobsługi i zaradności życiowej, 
umiejętności społecznych i interpersonalnych, 
-umiejętności spędzania wolnego czasu. 
Grupa teatralna „Niepokorni”, może poszczycić się licznymi przedstawieniami wystawianymi 
w Domu, jak i na zewnątrz. Grupa współpracuje ściśle z grupą teatralną „Szok”. 
Przedstawienie Przewodniczący Rady zaplanował w trakcie przerwy w obradach, 
w przedziale czasowym 12º°-13°°. 
Przewodniczący Rady  przystąpił do realizacji porządku obrad XXX sesji.  
Wniosek zarządu powiatu o poszerzenie porządku obrad XXX sesji stanowi załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu.  
Porządek obrad XXX sesji stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
O godzinie 1135 na obrady rady przybył radny pan Wojciech Rudziński. Na sali obrad było 19 
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radnych.  
 
4. Powołanie dwóch sekretarzy obrad XXX Sesji Rady Powiatu we Włocławku 
 
Przewodniczący Rady zgodnie z § 9 ust. 2 Statutu Powiatu Włocławskiego zaproponował 
powołać na sekretarzy obrad XXX Sesji: Pana Andrzeja Stasiaka i zapytał – czy wyraża Pan 
zgodę?  
Pan Andrzej Stasiak wyraził zgodę.  
Przewodniczący Rady zaproponował powołać na sekretarza obrad XXX sesji Pana 
Grzegorza Śledzińskiego i zapytał – czy wyraża Pan zgodę?  
Pan Grzegorz Śledziński wyraził zgodę.  
Przewodniczący Rady zapytał czy są inne kandydatury? Innych kandydatur nie było.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za tym, aby Pan Andrzej Stasiak był 
Sekretarzem obrad XXX Sesji i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 1 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za tym, aby Pan Grzegorz Śledziński był Sekretarzem 
obrad XXX sesji i przeprowadził procedurę glosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonych głosowań Przewodniczący Rady stwierdził, że Sekretarzami 
obrad XXX Sesji zostali: Pan Andrzej Stasiak i Pan Grzegorz Śledziński.   
Jednocześnie Przewodniczący Rady poinformował,  iż z urzędu dzisiejsze obrady Rady 
protokołują: Pani Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska i Pani Marta Szarecka.  
    
5. Przyjęcie protokołu nr XXIX/17 z dnia 28 listopada 2017 roku 
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 2 Statutu 
Powiatu Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XXIX Sesji, który był do 
wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji oraz w Biuletynie Informacji Publicznej 
w katalogu - AKTY PUBLICZNOPRAWNE, PROTOKOŁY,  podkatalogu - Protokoły 
z Sesji Rady Powiatu. Stosownie do przepisów § 28 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego, 
radni mogą zgłosić zastrzeżenia lub poprawki do protokołu z sesji udostępnionego w trybie 
§ 27 ust. 6, nie później jednak niż do chwili rozpoczęcia kolejnej sesji, w trakcie której 
protokół ma być przyjmowany.  
Jednocześnie Przewodniczący Rady poinformował, iż protokół z sesji udostępniony w trybie 
§ 27 ust. 6, do którego nie zostaną wniesione zastrzeżenia lub poprawki, na wniosek 
przewodniczącego rady, rada przyjmuje w drodze aklamacji po wygłoszeniu przez 
przewodniczącego rady formuły: „Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu będę uważał, że rada protokół 
przyjęła”. Przyjęcie protokołu potwierdza przewodniczący rady składając na nim swój 
podpis. Zgłaszając zastrzeżenia lub poprawki do protokołu w trybie § 28 ust. 1 zgłaszający 
przedstawia na piśmie propozycję zmiany treści konkretnych fragmentów protokołu, 
o przyjęciu których rozstrzyga rada w odrębnych głosowaniach. Zgłoszenie zastrzeżeń lub 
poprawek bez sfomułowania na piśmie propozycji zmiany konkretnego fragmentu protokołu 
zwalnia radę od ich rozstrzygania. Przewodniczący Rady stwierdził, że do dnia dzisiejszego 
nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek. Przewodniczący powiedział, że jeżeli nie usłyszy 
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sprzeciwu a sprzeciwu nie usłyszał, to stwierdził, że rada powiatu przyjęła protokół nr 
XXIX/17 z dnia 28 listopada 2017 roku.  
 
6. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 

28 listopada 2017 roku do dnia 6 grudnia 2017 roku. Sprawozdanie Starosty 
Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 7 grudnia 2017 roku 
do dnia sesji.     

 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu Włocławskiego – Rada Powiatu rozpatruje 
sprawozdanie  zarządu z wykonywania uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz 
sprawozdanie starosty z działalności zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania 
zarządu  z wykonywania  uchwał  rady  i jego działalności  zarządu pomiędzy sesjami do dnia 
sesji. 
Radni otrzymali sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności w okresie od dnia 28 listopada  
2017 roku do dnia 6 grudnia 2017 roku zawierające informację z posiedzenia z dnia 28, 30 
listopada 2017 r. W dniu dzisiejszych obrad - sprawozdanie starosty z działalności zarządu 
w okresie od dnia 7 grudnia 2017 roku do dnia sesji, zawierające informację z dnia  7 i 13 
grudnia 2017 r. 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę celem zapoznania ze sprawozdaniem starosty. 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady rady i otworzył dyskusję nad 
przedłożonym sprawozdaniem. Jednocześnie poinformował, iż Pan Starosta lub wyznaczona 
przez niego osoba ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi 
na pytania.   
Przewodniczący zapytał radnych, czy chciałby zabrać głos?  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła w dniu 15 grudnia 2017 r. Sprawozdanie 
Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 28 listopada 2017 roku 
do dnia 6 grudnia 2017 roku. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu 
Powiatu za okres od dnia 7 grudnia 2017 roku do dnia sesji.     
 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 28 
listopada 2017 roku do dnia 6 grudnia 2017 roku. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 7 grudnia 2017 roku do dnia sesji stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 
7. Rozpatrzenie projektu w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 
2026 wraz z autopoprawką (tekst jednolity).  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Powiatu Włocławskiego na  lata 2017 – 2026.  
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę  do projektu uchwały wraz 
z tekstem jednolitym. Projekt uchwały nie był przedmiotem obrad Komisji Budżetu 
i Finansów.  
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna Skarbnik Powiatu, która ustosunkuje się do 
głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy chciałby zabrać głos?  
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Przewodniczący poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie projektu uchwały.  
Skarbnik Powiatu powiedziała, że WPF uwzględnia dostosowanie do uchwały budżetowej, 
pod kątem wydatków i dochodów, i wyniku budżetu. Skarbnik poprosiła o przyjęcie tekstu 
jednolitego i uchwalenie tego dokumentu. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy mają uwagi do przedłożonego projektu uchwały? 
Radni nie wnieśli uwag.   
Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały – daty 15 grudnia 
2017 r. Przewodniczący zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2017 r. w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2026 została 
podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2026 stanowi 
załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2017 r. w sprawie zmiany uchwały 
Rady Powiatu w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2026 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017 wraz z autopoprawką (tekst jednolity).  
 
Przewodniczący Rady poinformowała, iż projekt uchwały dotyczy zmian w planie 
dochodów i wydatków między paragrafami klasyfikacji budżetowej w związku z decyzją 
Ministra Rozwoju i Finansów zmieniającą plan części oświatowej subwencji ogólnej powiatu 
oraz  na wniosek dysponentów środków budżetowych.  
Przewodniczący poinformował, iż w dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę  
do projektu uchwały wraz z tekstem jednolitym. Projekt uchwały nie był przedmiotem  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.   
Jednocześnie poinformował, iż obecna na sesji Skarbnik Powiatu, działając w imieniu 
Zarządu Powiatu, ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi 
na pytania. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli 
dyskusji.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu 
w życie uchwały daty – 15 grudnia  2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2017 r. w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2017  
została podjęta.   
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2017 stanowi 
załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2017 r. w sprawie zmiany uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 
2017  stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2018- 2026 wraz z autopoprawką (tekst 
jednolity) 

a. przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2018– 2026 wraz 
z autopoprawką (tekst jednolity), 

b. przedstawienie opinii komisji, 
c. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej (Uchwała Nr 

5/WPF/2017 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 4.12.2017 r. w sprawie wyrażenia opinii 
o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego), 

d. dyskusja 
e. głosowanie. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, iż w dniu 14 listopada 2017 roku Zarząd Powiatu we 
Włocławku, przekazał Radzie Powiatu we Włocławku projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2018 – 2026. Pismem 
z dnia 7 grudnia 2017 r. Zarząd Powiatu przekazał do Rady Powiatu autopoprawkę do 
projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2018– 2026 oraz wraz z tekstem jednolitym.  
W dniach  od 24 listopada 2017 roku do dnia 30 listopada 2017 roku obradowały komisje 
rady, które dokonały analizy i oceny projektu uchwały. W dniu 30 listopada 2017 r. 
obradowała Komisja Budżetu i Finansów, która zapoznała się z opiniami stałych komisji.  
W dniu 30 listopada  br. Przewodniczący Rady wysłał zawiadomienie o posiedzeniu Rady 
Powiatu.  
Przewodniczący poinformował, iż w dniu dzisiejszych obrad Rada Powiatu będzie 
debatowała nad projektem uchwały z uwzględnieniem autopoprawki.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Igę Przystałowską - Skarbnika Powiatu 
o przedstawienie, w imieniu Zarządu Powiatu, projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2018 - 2026 wraz z autopoprawką.  
Skarbnik Powiatu powiedziała, że autopoprawka do WPF na lata 2018 – 2026 podyktowana 
jest również zmianami w autopoprawce w budżecie na rok 2018. Wynika to ze zwiększonej 
kwoty po stronie dochodów i wydatków o 118.000 zł na wniosek dyrektora DPS w Rzeżewie. 
Zostały podpisane stosowne decyzje umieszczające 4 dodatkowych mieszkańców 
w jednostce. W związku z tym dochody te będą osiągnięte w roku przyszłym, środki zasilą 
wydatki. Po stronie przychodów i rozchodów – nie ma w roku bieżącym konieczności 
zaciągania długoterminowego kredytu na pokrycie deficytu roku 2017. Rata spłaty kredytu, 
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która była planowana w WPF, została zdjęta i urealnione są informacje dotyczące WPF. 
W załączniku nr 2 zostały uwzględnione przedsięwzięcia wieloletnie w roku bieżącym. 
Podjęte zostały działania zmierzające do rozpoczęcia procesu inwestycyjnego związanego 
z budową Centrum Kształcenia Ustawicznego w Chodczu, została też nabyta działka pod 
potrzeby lokalowe wydziału geodezji.  Skarbnik wniosła o uchwalenie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2018 – 2026 wraz z autopoprawką.  
 
b) przedstawienie opinii komisji, 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego - Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie zbiorczej opinii komisji analizujących projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2018 – 2026 wraz z opinią Komisji Budżetu i Finansów. 
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
iż komisja stosownie do zapisów uchwały nr XXXIII/372/10 Rady Powiatu we Włocławku 
z dnia 30 czerwca 2010 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Powiatu 
Włocławskiego na posiedzeniu w dniu 30 listopada 2017 r.  zapoznała się z opiniami stałych 
komisji, które opiniowały projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego 
na lata 2018 – 2026. Informuję Państwa, iż obradowały następujące komisje:  

- Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 24 listopada br. 
pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały pięcioma głosami „za”, 

- Komisja Rolnictwa na posiedzeniu w dniu 24 listopada br. pozytywnie, jednogłośnie 
zaopiniowała projekt uchwały trzema głosami „za”, 

- Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu 27 listopada br. 
pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały czterema głosami „za”, 

- Komisja Środowiska na posiedzeniu w dniu 27 listopada br. pozytywnie, 
jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały pięcioma głosami „za”, 

- Komisja Infrastruktury i Rozwoju na posiedzeniu w dniu 30 listopada br. 
pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały sześcioma głosami „za”, 

Komisja Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego na posiedzeniu 
w dniu 30 listopada br. pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały trzema 
głosami „za”. 
Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2018 – 2026 (wyniki 
głosowania: „za” – 6, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” – 0).  
Komisja w dniu 30 listopada br. przekazała Zarządowi Powiatu wniosek dotyczący opinii 
w sprawie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej wraz z opiniami 
poszczególnych komisji.  
 
c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej (Uchwała Nr 5/WPF/2017 

Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 
4.12.2017 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego), 

 
Przewodniczący Rady poinformował, iż w materiałach na sesję radni otrzymali uchwałę nr 
5/WPF/2017 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy 
z dnia 4.12.2017 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego.  
Regionalna Izba Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2018 – 2026.  
Uchwała RIO stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
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O godzinie 1150 na obrady przybył radny Pan Mariusz Bladoszewski. Na sali obrad było 20 
radnych.  
 
d) dyskusja  
Przewodniczący Rady otworzył nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2018 – 2026 wraz z autopoprawką.   
Radni nie podjęli dyskusji.  
 
e) głosowanie. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki glosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2017 roku w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2018 – 2026 została 
podjęta.  
 
Projekt uchwał Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2018 – 2026 stanowi załącznik nr 11 do 
niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2017 roku w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2018 – 2026 stanowi 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Włocławskiego na 2018 rok wraz z autopoprawką (tekst jednolity): 
a. przedstawienie projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 

wraz z autopoprawką (tekst jednolity), 
b. przedstawienie opinii komisji, 
c. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej (Uchwała Nr 

5/P/2017 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 4.12.2017 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie 
uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2018 rok oraz Uchwała 
Nr I/Dpr/2017 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 4.12.2017 r. w sprawie wyrażenia 
opinii o możliwości sfinansowania deficytu zakładanego w projekcie 
uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2018 rok), 

d. dyskusja 
e. głosowanie. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, iż w dniu 14 listopada 2017 roku Zarząd Powiatu we 
Włocławku, działając na podstawie art. 238 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 
publicznych, przekazał Radzie Powiatu we Włocławku projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018.  
Pismem z dnia 7 grudnia 2017 r. Zarząd Powiatu przekazał autopoprawkę do projektu 
uchwały wraz z tekstem jednolitym.  
W dniach 24 listopada do 30 listopada 2017 roku obradowały komisje, które dokonały analizy 
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i oceny projektu uchwały budżetowej. W dniu 30 listopada br. odbyło posiedzenie Komisji 
Budżetu i Finansów, która stosownie do zapisów uchwały nr XXXIII/372/10 Rady Powiatu 
we Włocławku z dnia 30 czerwca 2010 roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 
budżetowej Powiatu Włocławskiego, przedłożyła opinie poszczególnych komisji wraz 
z własną opinią.  
W dniu 30 listopada br. Przewodniczący Rady wysłał zawiadomienie o posiedzeniu Rady 
Powiatu. Autopoprawkę wraz z tekstem jednolitym Przewodniczący Rady wysłał  w dniu 
8 grudnia br. z adnotacją, iż będzie ona przedmiotem poszerzenia porządku obrad dzisiejszej 
sesji.  
Przewodniczący Rady poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie, w imieniu Zarządu 
Powiatu, projektu budżetu powiatu na rok 2017 wraz z autopoprawką.  
Skarbnik Powiatu poinformowała, iż w dniu dzisiejszym radni otrzymali autopoprawkę do 
projektu uchwały na rok 2018. Autopoprawka dotyczy między innymi zmiany w dochodach 
i wydatkach o kwotę 118.000 zł, w przychodach i rozchodach zmniejszono o kwotę 425.669 
zł. W zakresie rezerw celowych dostosowano do zgodności z limitem określonym w art. 26 
ust. 4 – rezerwa na zadania dotyczące zarządzania kryzysowego. W kwocie rezerw celowych 
tworzonych na rok 2018 w kwocie ogółem uwzględniono rezerwę inwestycyjną. Skarbnik 
podziękowała radnym za pracę w  komisjach, za przedstawiane uwagi. Dzisiaj na obradach 
sesji został przedstawiony kompletny dokument wraz z autopoprawką (tekst jednolity). Jest to 
dokument umożliwiający ustalenie dochodów budżetu na rok 2018 w kwocie 82.603.809,95 
zł. W ramach dochodów w zakresie dochodów bieżących w kwocie 72.015.599 zł, dochody 
majątkowe planuje się w wysokości 10.588.210,95 zł. Po stronie wydatków ogółem kwota 
92.689.242,53 zł, w tym wydatki bieżące – 68.385.325,95 zł. Wydatki majątkowe w kwocie 
24.303.916,58 zł. Deficyt budżetu na rok 2018 – 10.085.432,58 zł. Planuje się również 
pokrycie deficytu przychodami pochodzącymi z zaciągniętego kredytu długoterminowego. 
Ustala się przychody budżetu na łączną kwotę 10.235.152,58 zł, rozchody budżetu na łączną 
kwotę 149.720 zł. W budżecie powiatu na rok 2018 panuje się rezerwę ogólną   w wysokości 
600.000 zł i rezerwę celowe wraz z rezerwą inwestycyjną – 3.025.550 zł. Upoważnia się 
zarząd powiatu uchwałą rady do zaciągania  kredytów i pożyczek do wysokości limitów 
poszczególnych zobowiązań, dokonywania zmian w planie wydatków bieżących na 
wynagrodzenia ze stosunku pracy, zmian w planie wydatków majątkowych z wyłączeniem 
przeniesień między działami oraz likwidacji lub utworzenia  nowego zadania inwestycyjnego 
i lokowania wolnych środków na rachunkach bankowych w innych bankach  niż bank 
prowadzący obsługę budżetu powiatu. Skarbnik poprosiła o przyjęcie uchwały budżetowej 
i umożliwienie do realizacji w roku przyszłym przedsięwzięć. Skarbnik podziękowała radnym 
za to, iż na poszczególnych komisjach pozytywnie zaopiniowali projekt budżetu na rok 2018.  

 
b) przedstawienie opinii komisji, 

Przewodniczący Rady poprosił  Pana Romana Tomaszewskiego - Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie zbiorczej opinii komisji analizujących projekt 
budżetu powiatu wraz z opinią Komisji Budżetu i Finansów. 
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
iż Komisja Budżetu i Finansów stosownie do zapisów uchwały nr XXXIII/372/10 Rady 
Powiatu we Włocławku z dnia 30 czerwca 2010 r. w sprawie trybu prac nad projektem 
uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na posiedzeniu w dniu 30 listopada 2017 r.  
zapoznała się z opiniami stałych komisji, które opiniowały projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu powiatu włocławskiego na rok 2018.  Informuję Państwa, iż obradowały 
następujące komisje:  

- Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 24 listopada br. 
pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały pięcioma głosami „za”, 
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- Komisja Rolnictwa na posiedzeniu w dniu 24 listopada br. pozytywnie, jednogłośnie 
zaopiniowała projekt uchwały trzema głosami „za”, 

- Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu 27 listopada br. 
pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały czterema głosami „za”, 

- Komisja Środowiska na posiedzeniu w dniu 27 listopada br. pozytywnie, 
jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały pięcioma głosami „za”, 

- Komisja Infrastruktury i Rozwoju na posiedzeniu w dniu 30 listopada br. 
pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały sześcioma głosami „za”, 

Komisja Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego na posiedzeniu 
w dniu 30 listopada br. pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały trzema 
głosami „za”. 
Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na 2018 rok (wyniki głosowania: „za” - 6, „przeciw” - 0, 
„wstrzymało się” – 0). 
Komisja w dniu 30 listopada br. przekazała Zarządowi Powiatu wniosek dotyczący opinii 
w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu włocławskiego na rok 
2018  wraz z opiniami poszczególnych komisji.  
 
c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej (Uchwała Nr 5/P/2017 Składu 
Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 4.12.2017 r. 
w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 
2018 rok oraz Uchwała Nr I/Dpr/2017 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 4.12.2017 r. w sprawie wyrażenia opinii 
o możliwości sfinansowania deficytu zakładanego w projekcie uchwały budżetowej 
Powiatu Włocławskiego na 2018 rok), 
Przewodniczący Rady poinformował, iż  Uchwałą Nr 5/P/2017 Skład Orzekającego Nr 10 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 4.12.2017 r. wyraził opinię 
o projekcie uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2017 rok oraz Uchwałą Nr 
I/Dpr/2017 Skład Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy 
z dnia 4.12.2017 r. wyraził opinię o możliwości sfinansowania deficytu zakładanego 
w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2018 rok. 
Regionalna Izba Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2018 rok oraz możliwość sfinansowania 
deficytu zakładanego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2018 rok.  
Uchwała RIO stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
O godzinie 1235 na obrady rady przybył radny Pan Roman Gołębiewski. Na sali obrad było 21 
radnych.  

d) dyskusja 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem budżetu Powiatu na rok 2018 wraz 
z autopoprawką.   
Radny Mariusz Bladoszewski zapytał o dotacje dla jednostek ochrony przeciwpożarowej, a 
w zasadzie OSP. Tendencja dotacji w poprzednich latach utrzymywała się na poziomie 
75 000 zł. Dotacja została zmniejszona do kwoty 50 000 zł. Radny zapytał czy jest szansa, 
żeby w budżecie, kiedy pojawią się oszczędności w trakcie roku, ta kwota mogła ulec zmianie 
do wysokości roku 2017, tj. 75 000 zł?  Radny poinformował, iż jest dodatkowa jednostka 
z Janowic (gmina Lubanie) włączona do KSR-G. Być może będzie taka sytuacja, że niektóre 
gminy pokuszą się o włączenie jednostek do KSRG. Zdaniem radnego ta kwota  może być za 
mała.  
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Pan Kazimierz Kaca - Starosta Włocławski stwierdził, że sprawy te były analizowane.  
Jeśli będzie zapotrzebowanie ze strony straży, jak i gmin na pewno zarząd skoryguje 
w trakcie realizacji ten budżet i będzie na pewno nie mniejszy od budżetu roku 2017. Starosta 
poprosił radnych o przyjęcie budżetu. Zdeklarował, że w trakcie realizacji budżetu zostanie 
on skorygowany. To jest prośba zarówno starosty, jak i Zarządu Powiatu oraz Pani Skarbnik. 
Starosta poprosił o zaufanie, ponieważ w umowach zawsze dotrzymuje słowa.  
Starosta Włocławski podziękował za to, że tak sprawnie i efektywnie przebiegła dyskusja. To 
nie jest tak, że nie ma tematów, o których nie ma prawa się dyskutować, czy nie ma różnych 
spojrzeń. To już jest czwarty budżet, który w tej kadencji jest uchwalany. Zarząd wypracował 
budżet, który został zaopiniowany przez komisje. Budżet jest kontynuacją budżetów 
z poprzednich lat. Priorytetem są nadal drogi, ponieważ takie jest zapotrzebowanie na terenie 
powiatu włocławskiego, gdzie jest ponad 400 km dróg. Będą wykonywane dwie 
„schetynówki” oraz przebudowa dróg w partnerstwie z gminami. W partnerstwie z gminami 
będzie przebudowanych 8 dróg.  Mimo, że „schetynówki” nie obowiązują, to jest uchwała 
rady powiatu, czy zarządu mówiąca o tym, że to partnerstwo ma obowiązywać w obydwie 
strony. Starosta będzie przekonywał zarówno zarząd, jak i radę, aby to partnerstwo również 
było kontynuowane, ponieważ musi być zaufanie i zrozumienie. Są środki na zabytki, są 
środki zabezpieczone na rozpoczęcie budowy szkoły w Chodczu. Odbył się przetarg na 
opracowanie dokumentacji. Ogłoszony został przetarg na opracowanie dokumentacji na 
budowę budynku dla Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami. Są też 
zabezpieczone środki na remonty w szkołach. Analizując wszystkie wydatki, o których była 
wcześniej mowa, jest to kontynuacja tego budżetu, wcześniejszych budżetów. Sytuacja 
finansowa powiatu jest stabilna. Powiat pozyskał środki zewnętrzne. Jest to kwota około 
9 000 000 zł. Naczelnym zadaniem staroty wraz ze współpracownikami  będzie 
kontynuowanie pozyskiwania środków zewnętrznych na budowę szkoły. Starosta podkreślił, 
że budżet jest najważniejszą rzeczą uchwalaną przez samorządy gmin, powiatów, sejmików 
województwa. Starosta podziękował koalicji, z której się wywodzi, opozycji, Panu radnemu 
Piotrowi Stannemu za to, że w takich momentach może liczyć na radnych wsparcie. Starosta 
poprosił radnych o poparcie tego budżetu. Starosta zadeklarował, że dołoży wszelkich starań, 
aby ten budżet był jak najlepiej zrealizowany. Powiat ma bardzo dobrych i efektywnych 
pracowników. Starosta bywa szorstki i wymagający, ale urząd jest przygotowany i w okresie 
między świątecznym ukaże się kilka przetargów na stronie internetowej, żeby najefektywniej 
te środki wykorzystać. Starosta w imieniu własnym, zarządu i pracowników złożył deklarację, 
że postarają się go tak realizować, jak przez ostatnie 3 lata. Starosta poprosił Wysoką Radę 
o przyjęcie budżetu. Starosta zapewnił, że ten  budżet będzie zrównoważony. Odchodząc 
radni nie będą się wstydzić, że byli radnymi tej kadencji. Starosta obiecał, że uczyni 
wszystko, żeby radni z uniesionym czołem zakończyli kadencję. Starosta poprosił 
o współpracę i przegłosowanie budżetu.  
 

e) głosowanie. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-21 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2017 roku w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2018 została podjęta.  
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Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2018 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2017 roku w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 
protokołu.  
Starosta Włocławski podziękował Paniom i Panom radnym za przegłosowany jednomyślnie 
budżet. Równocześnie dał słowo honoru, że będzie on realizowany. Starosta stwierdził,  że 
słowa wygłasza w imieniu swoim i zarządu, ale również radni powinni podziękować Pani 
Skarbnik, która przygotowała ten budżet.  
 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie 

i przechowywanie statków lub obiektów pływających w 2018 r.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy ustalenia opłat za 
usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających z obszaru wodnego 
Powiatu Włocławskiego na rok 2018.   
Przewodniczący Rady poprosił Panią Alicję Sadowską – Przewodniczącą Komisji 
Środowiska o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pani Alicja Sadowska – Przewodnicząca Komisji Środowiska poinformowała, że  w dniu 
27 listopada 2017 roku odbyło się posiedzenie Komisji Środowiska, podczas którego Komisja 
dokonała analizy projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie 
i przechowywanie statków lub obiektów pływających w 2018 r. Komisja bez dyskusji 
jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy chcieliby zabrać głos?  
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2017 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat 
za usunięcie i przechowywanie statków lub obiektów pływających w 2018 r.  została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie ustalenia wysokości opłat za 
usunięcie i przechowywanie statków lub obiektów pływających w 2018 r. stanowi załącznik 
nr 16 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2017 r. w sprawie ustalenia 
wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub obiektów pływających w 2018 r. 
stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany 

nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Włocławskiego na nieruchomość 
stanowiącą własność Gminy Lubień Kujawski.   

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 
dokonanie zamiany zabudowanej nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 
Włocławskiego położonej w obrębie ewidencyjnym Miasto Lubień Kujawski, na zabudowaną 
nieruchomość stanowiącą własność Gminy Lubień Kujawski, położoną w obrębie 
ewidencyjnym Rzeżewo, będącej w użytkowaniu Domu Pomocy Społecznej w Rzeżewie. 
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Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
że Komisja na posiedzeniu w dniu 30 listopada br. analizowała projekt uchwały dotyczący 
wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 
Włocławskiego na nieruchomość stanowiącą własność Gminy Lubień Kujawski.  Komisja 
jednogłośnie, sześcioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy chcieliby zabrać głos?  
Radny Piotr Stanny stwierdził, że podziela rozstrzygniecie zaproponowane w przedłożonym 
projekcie uchwały. Radny rozumie istotę projektu uchwały  i z punktu widzenia powiatu 
włocławskiego jest to decyzja korzystna. Radny zwrócił uwagę, że w projekcie uchwały 
zostały zwarte 3 paragrafy, natomiast oznaczenie paragrafów jest inne: §1,§2,§4. W związku 
z powyższym radny zapytał, czy to jest błąd pisarski, czy też brakuje treści  wcześniejszego 
paragrafu?  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Naczelnika Wydział Geodezji i Gospodarki 
Nieruchomościami o wyjaśnienie.  
Pan Wiesław Lamparski - Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki 
Nieruchomościami poinformował, że to jest typowy błąd pisarski. Powinno być §1,§2,§3.  
Radny Piotr Stanny powiedział, ze zrozumiał wyjaśnienie i będzie głosował za przyjęciem 
proponowanej uchwały z uwzględnieniem korekty, która przed chwilą została zgłoszona 
przez pana naczelnika.  
Przewodniczący Rady poprosił radnych o dokonanie poprawy numeracji paragrafów 
umieszczonych w projekcie uchwały.   
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy chcieliby zabrać głos?  
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, o uzupełnienie paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu w życie 
uchwały daty – 15 grudnia  2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały z uwzględnieniem poprawionej 
numeracji i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2017 r. w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie zamiany nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Włocławskiego na 
nieruchomość stanowiącą własność Gminy Lubień Kujawski została podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie 
zamiany nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Włocławskiego na nieruchomość 
stanowiącą własność Gminy Lubień Kujawski stanowi załącznik nr 18 do niniejszego 
protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2017 r. w sprawie wyrażenia zgody 
na dokonanie zamiany nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Włocławskiego na 
nieruchomość stanowiącą własność Gminy Lubień Kujawski stanowi załącznik nr 19 do 
niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady ogłosił 20 minut przerwy, podczas której odbędzie się inscenizacja 
przedstawiona przez członków Klubu Niepokorni z Kowala.  
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Przewodniczący Rady wznowił obrady i przekazał prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącej 
Rady – Pani Jadwidze Fijałkowskiej.  
 
13. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017 

w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Włocławski.  
 
Pani Jadwiga Fijałkowska - Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że stosownie do 
przepisów art. 5 a ust. 4 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty organ 
wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego, w terminie do dnia 31 października, 
przedstawia organowi stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego informację o stanie 
realizacji zadań oświatowych tej jednostki za poprzedni rok szkolny, których prowadzenie 
należy do zadań własnych jednostki samorządu terytorialnego. Radni otrzymali informację za 
rok szkolny 2016/2017. Otrzymali  również informację uzupełniającą w zakresie bazy 
dydaktycznej dla działalności oświatowej Zespołu Szkół w Lubrańcu i Zespołu szkół 
w Lubrańcu – Marysinie.   
Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji, 
Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji, Kultury i Sportu poinformował, że 
w dniu 27 listopada 2017 roku odbyło się posiedzenie Komisji,  podczas którego Komisja 
zapoznała się z informacją o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017 
w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Włocławski. Dyskusja dotyczyła m.in.: 
kosztu utrzymania jednego ucznia, braku danych dotyczących bazy ZS w Lubrańcu i ZS 
w Lubrańcu-Marysinie. Po dyskusji Komisja jednogłośnie przyjęła Informację o stanie 
realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017 w szkołach i placówkach 
prowadzonych przez Powiat Włocławski.  
Wiceprzewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad przedłożoną  informacją. 
Radny Wojciech Rudziński zwrócił uwagę, że w szkołach powiatowych jest duża liczba 
uczniów z niepełnosprawnością intelektualną. Jest 57 etatów kalkulacyjnych nauczycieli, 
którzy uczą w szkołach, z tego 9,3 etatów - godzin nauczania indywidualnego. Według 
radnego to jest duży odsetek, ponieważ stanowi około 16%. Uczniowie z innego powiatu lub 
województwa uczęszczają do szkół powiatowych z takim schorzeniem. Obowiązkiem danego 
powiatu, czy innej jednostki samorządu terytorialnego na swoim terenie jest przyjęcie takiego 
ucznia do szkoły. Jest to podrzucanie uczniów z jednego województwa do drugiego. Radny 
wie, że do tych uczniów trzeba dopłacać. Radny zapytał, czy powiat na to stać? 9 etatów są to 
nauczyciele mający nauczanie indywidualne.  
Wiceprzewodnicząca Rady powiedziała, ze nie można eliminować młodzieży, która chce się 
uczyć. Zostanie to rozpatrzone i jeśli będzie możliwość to zostaną podjęte odpowiednie 
działania.  
Wiceprzewodnicząca Rady zapytała radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos?  
Wobec braku głosów sprzeciwu, Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 15 grudnia 2017 r. przyjęła Informację o stanie realizacji zadań 
oświatowych w roku szkolnym 2016/2017 w szkołach i placówkach prowadzonych przez 
Powiat Włocławski.  
Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017 w szkołach 
i placówkach prowadzonych przez Powiat Włocławski stanowi załącznik nr 20 do niniejszego 
protokołu.  
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14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Administracji, 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku na rok 2018.  
 

Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że Komisja Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego, stosownie do przepisów paragrafu 44 ust. 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego, opracowała plan pracy komisji na rok 2018 i przedłożyła do zatwierdzenia 
Radzie Powiatu.  
Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła Pana Piotra Stannego - Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad planem 
pracy komisji. 
Pan Piotr Stanny - Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego poinformował, że w dniu 30 listopada 2017 roku odbyło się posiedzenie 
Komisji, która jednogłośnie, przyjęła projekt planu pracy Komisji Administracji, 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku na rok 2018.  
Wiceprzewodnicząca Rady otworzyła  dyskusję nad projektem uchwały.  
Wobec braku  uwag Wiceprzewodnicząca Rady zapytała radnych, kto jest za podjęciem 
uchwały i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2017 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we 
Włocławku na rok 2018 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Komisji Administracji, 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku na rok 2018 stanowi 
załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2017 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we 
Włocławku na rok 2018 stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Budżetu i Finansów 

Rady Powiatu we Włocławku na rok 2018.   
 
Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że Komisja Budżetu i Finansów, stosownie do 
przepisów paragrafu 44 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, opracowała plan pracy komisji 
na rok 2018 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła Pana Romana Tomaszewskiego - Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad planem pracy komisji. 
Pan Roman Tomaszewski - Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 30 listopada br. opracowała projekt 
planu pracy komisji na rok 2018. Projekt planu został przez komisję przyjęty jednogłośnie, 
sześcioma głosami „za”. W imieniu komisji przewodniczący wniósł o przyjęcie planu pracy 
w zaproponowanej wersji.  
Wiceprzewodnicząca Rady otworzyła  dyskusję nad projektem uchwały.  
Wobec braku  uwag Wiceprzewodnicząca Rady zapytała, kto jest za podjęciem uchwały 
i przeprowadziła procedurę głosowania. 
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Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2017 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we Włocławku na rok 2018 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Komisji Budżetu 
i Finansów Rady Powiatu we Włocławku na rok 2018 stanowi załącznik nr 23 do niniejszego 
protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2017 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we Włocławku na rok 2018 stanowi załącznik nr 
24 do niniejszego protokołu. 
 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Edukacji, Kultury 

i Sportu Rady Powiatu we Włocławku na rok 2018.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu, 
stosownie do przepisów paragrafu 44 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, opracowała plan 
pracy komisji na rok 2018 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła Pana Karola Matusiaka - Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad planem pracy komisji. 
Pan Karol Matusiak - Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że W dniu 27 listopada 2017 roku odbyło się posiedzenie Komisji,  podczas 
którego Komisja zgodnie z § 44 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego Komisja opracowała 
plan pracy na rok 2018. Plan pracy przedstawia poszczególne zadania przyporządkowane 
poszczególnym kwartałom. Komisja jednogłośnie, przyjęła projekt planu pracy Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku na rok 2018.  
Wiceprzewodnicząca Rady otworzyła  dyskusję nad projektem uchwały.  
Wobec braku  uwag Wiceprzewodnicząca Rady zapytała radnych, kto jest za podjęciem 
uchwały i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2017 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku na rok 2018 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku na rok 2018 stanowi załącznik nr 25 do 
niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2017 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku na rok 2018 stanowi 
załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 
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17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Infrastruktury 

i Rozwoju na rok 2018.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że Komisja Infrastruktury i Rozwoju, stosownie 
do przepisów paragrafu 44 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, opracowała plan pracy 
komisji na rok 2018 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła Pana Jana Krzyżanowskiego  - Przewodniczącego 
Komisji Infrastruktury i Rozwoju o przedstawienie prac nad planem pracy komisji. 
Pan Jan Krzyżanowski  - Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 30 listopada br. opracowała projekt planu 
pracy komisji na rok 2018. Projekt planu został przez komisję przyjęty jednogłośnie, 
sześcioma głosami „za”. W imieniu komisji przewodniczący wniósł o przyjęcie planu pracy 
w zaproponowanej wersji.  
Wiceprzewodnicząca Rady otworzyła  dyskusję nad projektem uchwały.  
Wobec braku  uwag Wiceprzewodnicząca Rady zapytała radnych, kto jest za podjęciem 
uchwały i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2017 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu we Włocławku na rok 2018 została podjęta.  
Projekt uchwała Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Komisji Infrastruktury 
i Rozwoju Rady Powiatu we Włocławku na rok 2018 stanowi załącznik nr 27 do niniejszego 
protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2017 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu we Włocławku na rok 2018 stanowi 
załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 
 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rolnictwa Rady 

Powiatu we Włocławku na rok 2018.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że Komisja Rolnictwa, stosownie do przepisów 
paragrafu 44 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, opracowała plan pracy komisji na rok 
2018 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła Pana Bogdana Domżalskiego - Przewodniczącego 
Komisji Rolnictwa o przedstawienie prac nad planem pracy komisji. 
Pan Bogdan Domżalski - Przewodniczący Komisji Rolnictwa poinformował, że w dniu 
24 listopada 2017 roku odbyło się posiedzenie Komisji,  podczas którego Komisja zgodnie 
z § 44 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego opracowała plan pracy na rok 2018. Plan pracy 
przedstawia poszczególne zadania przyporządkowane poszczególnym kwartałom.  Komisja 
jednogłośnie, przyjęła projekt planu pracy Komisji Rolnictwa Rady Powiatu we Włocławku 
na rok 2018 
Wiceprzewodnicząca Rady otworzyła  dyskusję nad projektem uchwały.  
Wobec braku  uwag Wiceprzewodnicząca Rady zapytała, kto z Państwa jest za podjęciem 
uchwały i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
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Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2017 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Rolnictwa Rady Powiatu we Włocławku na rok 2018 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Komisji Rolnictwa 
Rady Powiatu we Włocławku na rok 2018 stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2017 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Rolnictwa Rady Powiatu we Włocławku na rok 2018 stanowi załącznik nr 30 do 
niniejszego protokołu. 
 
19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Środowiska Rady 

Powiatu we Włocławku na rok 2018.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że Komisja Środowiska, stosownie do 
przepisów paragrafu 44 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, opracowała plan pracy komisji 
na rok 2018 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła Panią Alicję Sadowską - Przewodniczącą Komisji 
Środowiska o przedstawienie prac nad planem pracy komisji. 
Pani Alicja Sadowska - Przewodnicząca Komisji Środowiska poinformowała, że w dniu 
27 listopada 2017 roku odbyło się posiedzenie Komisji, podczas którego Komisja zgodnie z § 
44 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego opracowała plan pracy na rok 2018. Plan pracy 
przedstawia poszczególne zadania przyporządkowane poszczególnym kwartałom. Komisja 
jednogłośnie, przyjęła projekt planu pracy Komisji Środowiska Rady Powiatu we Włocławku 
na rok 2018.  
Wiceprzewodnicząca Rady otworzyła  dyskusję nad projektem uchwały.  
Wobec braku  uwag Wiceprzewodnicząca Rady zapytała,  radnych, kto jest za podjęciem 
uchwały i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-16 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2017 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Środowiska Rady Powiatu we Włocławku na rok 2018 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Komisji Środowiska 
Rady Powiatu we Włocławku na rok 2018 stanowi załącznik nr 31  do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2017 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Środowiska Rady Powiatu we Włocławku na rok 2018 stanowi załącznik nr 32 do 
niniejszego protokołu. 
 
20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Zdrowia i Spraw 

Społecznych Rady Powiatu we Włocławku na rok 2018.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych, 
stosownie do przepisów paragrafu 44 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, opracowała plan 
pracy komisji na rok 2018 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła Panią Barbarę Wałęsę - Wiceprzewodniczącą Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad planem pracy komisji. 
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Pani Barbara Wałęsa - Wiceprzewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że w dniu 24 listopada 2017 roku odbyło się posiedzenie Komisji, podczas 
którego Komisja zgodnie z § 44 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego opracowała plan pracy 
na rok 2018. Plan pracy przedstawia poszczególne zadania przyporządkowane 
poszczególnym kwartałom. Komisja jednogłośnie, przyjęła projekt planu pracy Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku na rok 2018.  
Wiceprzewodnicząca Rady otworzyła  dyskusję nad projektem uchwały.  
Wobec braku  uwag Wiceprzewodnicząca Rady zapytała radnych, kto jest za podjęciem 
uchwały i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-16 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2017 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku na rok 2018 została 
podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku na rok 2018 stanowi załącznik nr 33 do 
niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2017 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku na rok 2018 stanowi 
załącznik nr 34 do niniejszego protokołu. 
 
21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Rady Powiatu we Włocławku 

na rok 2018. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że stosownie do przepisów art. 9 ust. 1 ustawy 
o samorządzie powiatowym oraz paragrafu 6 ust. 1  Statutu Powiatu Włocławskiego został 
opracowany plan pracy Rady Powiatu na rok 2018. Przedstawiony plan pracy jest planem 
ramowym, zawierającym wytyczne do działania Rady Powiatu w roku 2018.  
Wiceprzewodnicząca Rady otworzyła  dyskusję nad projektem uchwały.  
Wobec braku  uwag Wiceprzewodnicząca Rady zapytała radnych, kto jest za podjęciem 
uchwały i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-16 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2017 roku w sprawie planu pracy 
Rady Powiatu we Włocławku na rok 2018 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Rady Powiatu we 
Włocławku na rok 2018 stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2017 roku w sprawie planu pracy 
Rady Powiatu we Włocławku na rok 2018 stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu. 
 
22. Zapytania radnych. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że zgodnie § 21 ust. 1 Statutu Powiatu 
Włocławskiego – zapytania mogą być składane w sprawach mniej złożonych, dotyczących 
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aktualnych problemów  powiatu,  a  także  w  celu  uzyskania  informacji  o konkretnym  
stanie faktycznym sprawy, a wnioski w szczególności w celu ulepszenia lub usprawnienia 
określonego stanu rzeczy lub podjęcia działań w określonej sprawie. 
Wiceprzewodnicząca Rady  poprosiła radnych o pytania z  zaznaczeniem, na które ma być 
udzielona odpowiedź na piśmie.  
Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że odpowiedź, na złożone w trakcie obrad rady 
zapytania, udzielana jest przez jej adresata lub w jego imieniu przez wyznaczonego członka 
zarządu bądź upoważnioną inną osobę, w końcowej części porządku obrad tej samej sesji, 
w trakcie której została  zgłoszona. 
Radny, który uzna, że ustna odpowiedź jest niepełna lub mało precyzyjna  może ponowić 
swoje zapytanie składając je na piśmie. 
Radni nie złożyli zapytań. 
 
23. Interpelacje radnych.   
 
Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że zgodnie z § 20 ustęp 2 Statutu Powiatu 
Włocławskiego interpelacje składa się w sprawach zasadniczych dla powiatu, a wypowiedź ją 
wyrażająca powinna zawierać w sobie konkretne pytanie odzwierciedlające istotę problemu 
będącego interpelacją.  
Wiceprzewodnicząca Rady  poprosiła radnych o interpelacje z  zaznaczeniem, na które ma 
być udzielona odpowiedź na piśmie.  
Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że odpowiedź, na złożoną w trakcie obrad rady 
interpelację, udzielana jest przez jej adresata lub w jego imieniu przez wyznaczonego członka 
zarządu bądź upoważnioną inną osobę, w końcowej części porządku obrad tej samej sesji, 
w trakcie której została  zgłoszona. 
Radny, który uzna, że ustna odpowiedź jest niepełna lub mało precyzyjna  może ponowić 
swoją interpelację składając ją na piśmie. 
Radny Karol Matusiak powiedział, że powiat włocławski wspólnie z samorządami 
gminnymi zabiegali o przebudowę dróg wojewódzkich, m.in.: drogę wojewódzką nr 270, 
która przechodzi przez Miasto Lubraniec. Z informacji, które się oficjalnie ukazały, okazuje 
się, że znalazły się środki na przebudowę tej drogi, a Rada Gminy Lubraniec podjęła uchwałę 
o budowie obwodnicy Lubrańca. W związku z budową tej obwodnicy należy wykupić grunty 
znajdujące się w posiadaniu prywatnych osób, aby pomóc wyznaczyć przebieg tej 
obwodnicy. Radny złożył interpelację, aby powiat włocławski uczestniczył w budowie 
obwodnicy Lubrańca. Wspólnie z gminami powiat włocławski buduje i remontuje drogi 
powiatowe, gdzie gminy uczestniczą w 31%, jeśli chodzi o realizację tych inwestycji. 
Inwestycja ta będzie realizowana wspólnie z Urzędem Marszałkowskim. Biorąc wzór z tych 
inwestycji, które są wspólnie realizowane z gminami, radny zawnioskował o udział 
finansowy powiatu w budowie tej obwodnicy. Ma to swoje uzasadnienie, ponieważ powiat 
zabiegał o przebudowę tych dróg, tj.: drogi nr 270, 269. Z tego, co radny wie, to Gmina Izbica 
Kujawska zrezygnowała z budowy obwodnicy. Ten trud finansowy i administracyjny  podjęła 
tylko Gmina Lubraniec. Według radnego warto wesprzeć tę inwestycję. Być może to będzie 
realizowane w 2018r. lub w 2019r., ale już dzisiaj radny składa interpelację, aby w budżecie 
powiatu przewidzieć środki finansowe i udział własny w przebudowie drogi nr 270.  Radny 
poprosił o udzielenie odpowiedzi na piśmie.  
Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że odpowiedź na zgłoszoną interpelację 
zostanie udzielona na piśmie. 
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24. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

 
Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że w materiałach na sesję radni otrzymali 
analizę oświadczeń majątkowych dokonanych przez Wojewodę Kujawsko – Pomorskiego 
(załącznik nr 37 do niniejszego protokołu). 
Wiceprzewodnicząca Rady zapytała radnych, czy chcielibyście złożyć wnioski bądź 
oświadczenia?  
Starosta Włocławski powiedział, że to jest ostatnia wigilia w tej kadencji w związku z tym 
wszystkim podziękował za pracę. W ostatnim czasie Starosta uczestniczy w spotkaniach 
opłatkowych na terenie powiatu, gdzie widać wiszący krzyż, stoi choinka starosta poprosił, 
aby radni zostali Polakami. Według Starosty należy kultywować tradycję.  Powiat ma swój 
kierunek i swoją tożsamość. Należy żyć w tradycji i z niej trzeba być dumnym. Starosta jest 
dumny, że współpracuje z radnymi, gdzie rzeczywiście na tej sali nie ma agresji, nie ma słów 
takich, które nie powinny padać. W sejmie i w parlamencie europejskim, i w innych 
instytucjach brak porozumienia, a radni Rady Powiatu we Włocławku potrafią rozmawiać 
i należy rozmawiać jak najdłużej. Starosta podziękował radnym za to wszystko. Starosta 
Włocławski jest silny, Zarząd Powiatu we Włocławku jest silny i Powiat Włocławski jest 
silny poparciem ludzi. Ludzie tego oczekują. Ludzie oczekują słowa proszę, przepraszam, 
miłości, spotkania przedstawicieli w terenie. Starosta zastanawiał się jak ludzie mogą zatracić 
swoją tożsamość, zapomnieć skąd się wywodzą. Jak można być człowiekiem, który na sali 
krzyczy i bierze za to duże pieniądz, czasami nie wie co mówi. Starosta nie spotkał się  z tym, 
by kogoś obrzucono jajkami, kogoś z radnych wypraszano, wprost przeciwnie mieszkańcy 
potrzebują zarówno starosty, radnych, jak i przedstawicieli Starostwa Powiatowego we 
Włocławku. To ma być służebna praca. To są typowo rodzinne święta. Jak będzie zgoda 
w rodzinie, to reszta się będzie dalej układać. Starosta złożył radnym życzenia świąteczne 
oraz noworoczne. Należy patrzeć w przyszłość z optymizmem. Powiat ma ogromne 
podwaliny, szczególnie jeśli chodzi o tereny inwestycyjne.  Tą perspektywę trzeba wspierać 
poprzez samorządy gminne. Taka jest rola powiatu. I niech nikt nie mówi, że to powiat gra 
pierwsze skrzypce. Starosta stwierdził, że ludzi wpierających i korygujących potrzeba 
w powiecie. Ludźmi mądrymi, doświadczonymi, którzy wspierają  starostę podczas równych 
spotkań są: Pan Lech Chymkowski, Skarbnik Powiatu, Sekretarz Powiatu i wielu, wielu 
innych. Starosta poprosił radnych o przekazanie życzeń mieszkańcom powiatu.  
Wiceprzewodnicząca Rady również złożyła życzenia świąteczne. Następnie odczytała treść 
życzeń, które otrzymał Pan Przewodniczący Rady oraz Rada Powiatu we Włocławku  od 
Przewodniczącego Rady Powiatu w Płocku Pan Lecha Dąbrowskiego oraz Społeczności DPS  
w Rzeżewie.  
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że radni mieli przyjemność gościć artystów z DPS „Pod 
serduszkiem w Kowalu”. Radny cieszy się, że to właśnie oni uświetnili dzisiejsze obrady. 
Z okazji jubileuszu istnienia 20- lecia tej palcówki, jak i dnia pracownika socjalnego 
w dzisiejszej prasie Puls Regiony znajduje się krótki artykuł z tej uroczystości. Radny 
podziękował Panu Przewodniczącemu Rady za zaproszenie tej grupy teatralnej na dzisiejsze 
obrady. Radnego zaskoczyła skromność Przewodniczącego na uroczystości podsumowującej 
20 letnią działalności jednostki. Przewodniczący został uhonorowany medalem – Honorowy 
Przyjaciel DPS z numerem 2. Takim medalem został uhonorowany również członek Zarządu 
Powiatu – Pan Wicestarosta Marek Jaskulski. Wśród Uhonorowanych był Burmistrz Kowala 
i Marszałek Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego – Sławomir Kopyść. Ta grupa 
teatralna wystąpiła z okolicznościowym wystąpieniem.  W DPS mieszkała wielka poetka, 
której wydano 2 tomiki poezji – Pani Madej, która zmarła w bieżącym roku. DPS w  Kowalu 
został wyróżniony Medalem Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego „Unitas Durat 
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Palatinatus Cuiaviano-Pomeraniensis” w 2017 r. i z tego powodu należy się cieszyć. DPS  
w Kowalu wyróżnia się pozytywnie na tle innych placówek. Ta placówka jest na czele tego 
rankingu. Dnia 1 grudnia 2017 r. w Starostwie Powiatowym we Włocławku odbyło się 
podsumowanie współzawodnictwa sportowego za rok szkolny 2016/2017 w ramach „Igrzysk 
młodzieży szkolnej”, „Gimnazjady” i „Licealiady”. Propagowanie i rozwój kultury fizycznej 
wśród młodzieży szkolonej na terenie powiatu włocławskiego jest dla samorządu powiatu 
ważnym zadaniem. W uroczystości uczestniczyło 4 członków Zarządu Powiatu, 
Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.  Na czołowym miejscu byli uczniowie 
z Gminy Choceń. Radny powiedział, że budżet powiatu na rok 2018 został przyjęty 
jednogłośnie, opozycja nie wstrzymała się od głosu. Według radnego to słuszna decyzja. 
Budżet jest bardzo ambitny, napięty, proinwestycyjny, ujmuje wiele rzeczy, które powiat 
chciałby zrealizować dla mieszkańców.  
 

25. Zamknięcie XXX Sesji Rady Powiatu.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady dnia 15 grudnia 2017 
roku o godzinie 1420  zamknął obrady XXX Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
 

      Przewodniczący Rady  
 
Zygmunt Stanisław Wierzowiecki 
 
 
Wiceprzewodnicząca Rady 
 
       Jadwiga Fijałkowska 

      Sekretarz obrad  
XXX Sesji Rady Powiatu 

   Andrzej Stasiak 

     

     Sekretarz obrad  
XXX Sesji Rady Powiatu 

Grzegorz Śledziński 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowały: 

1) Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska ……… 
2) Marta Szarecka ……………………  


